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Kedves Leendő Erasmus Kiutazók! 

Engedjétek meg, hogy az én Erasmus 

élményeimet osszam meg most veletek. Baricz 

Nikolett vagyok, pénzügy mester szakos hallgató. 

Fontosnak tartottam, hogy az Erasmus félévem 

alatt a pénzügy mester szakos tárgyaim közül is 

egy-két tárgyat kint tudjak elvégezni. Ezért egy 

olyan egyetemet kerestem, ahol erre lesz lehetőség. 

A másik fontos szempont számomra az idegen 

nyelvi környezet volt, egyszerre szerettem volna az angol nyelvtudásomat fejleszteni és a német 

nyelvismeretemet felfrissíteni. Ezek alapján szerintem tökéletes választás volt a WHU – Otto 

Beimsheim School of Management. 

Egyetemi oktatás 

Az egyetemen felvehető tárgyak minden fél évben másként alakulnak. 

Így amilyen tárgyakat még itthon kinéztem, hogy teljesíteni szeretném, azokat 

sajnos csak részben tudtam felvenni (kb. a 30 százalékát: németet és pénzügyi 

kockázat kezelést). Viszont ez azt is jelenti, hogy a tanárok folyamatosan 

fejlesztik a tárgyaikat és a hallgatói igényeknek megfelelően alakítják az 

oktatást.  

 Számomra nagyon izgalmasan zajlottak az órák. Többségük interaktív módon, kérdésekkel, 

feladatokkal és csapatmunkákkal történt. Volt olyan tárgy, ahol például LEGO-val kellett 

szemléltessük egy témával kapcsolatban az elképzeléseinket. Az én személyes kedvencem az 

’Actionable Customer Analytics’ nevű tárgy volt, ahol a tanár nagyon izgalmas, a szakmai 

tapasztalataiból vett eseteket hozott az órákra. Megtanultuk, hogy a weboldalakról hogyan tudunk 

adatokat kinyerni, két (számomra) új adat-elemzési szoftvert is bemutatott és nagyon izgalmasan, 

mindenki számára érthetően adta át a tananyagot. 

 A WHU-nál a szemesztert két negyed évre bontják, én a második negyed évet nagyrészt 

már itthonról, online formában végeztem el. A tanáraim látszólag zavartalanul tudták folytatni így 
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az oktatást és a vizsgáztatás sem a klasszikus módon történt, hanem beszámolók alapján történt az 

osztályzás. Két hét volt a feladatok teljesítésére, amelyek így sokkal inkább gyakorlat orientáltak 

voltak. Például a ’Luxury Brand Management’ nevű tárgyból egy általunk választott luxus márka 

márkajelzőjét kellett elemezzük, és egy ajánlást tegyünk arra, hogy miben változtassanak azért, 

hogy sikeresebben működjenek. 

Egyetemi élet 

 Az egyetem, egy kis városkában, Koblenz mellett, Vallendarban található. Ez a budapesti 

élet után kicsit szokatlan lehet sokaknak, viszont hamar rájön az ember, hogy ez nem is olyan nagy 

baj. Az egyetem minden diáktól körülbelül 5 perc séta távolságra van. Sok diák még ugyan abban 

az épületben is lakik, így lehetetlen, hogy ne fuss össze egy ismerőssel, ha csak éppen a boltba 

mész le tejet venni. 

 Az egyetemen rengeteg külföldi cserediák és 

külföldi WHU diák van, mindenki szeretne 

barátkozni és jól érezni magát. De ezen az egyetemen 

a tanulás is nagyon fontos. Minden héten szerdán, a 

helyi kocsmában a cserediákoknak szervezett buli 

van, amit természetesen a helyi diákok sem hagynak 

ki, de vizsga időszakban ez is elmarad.  

 Viszont nagyon figyelnek arra, hogy a cserediákok 

otthonosan érezzék itt magukat. Már az első héten volt 

ismerkedő est, villám randi a többi cserediákkal. Kirendelnek 

helyi diákokat a cserediákok mellé. A nyelvi órákon a helyi 

szokásokat, ünnepeket és életet beszéltük végig. Szervezett 

kirándulást is az egyetem egy helyi várba, az után egy sör 

kóstolóra vittek el minket, majd pedig egy vacsorára. 

 Volt az egyetemen nemzetközi est, ahol a cserediákok bemutathatták az országaik 

jellegzetes ételeit, ezeket meg is lehetett kóstolni. Az egyetem is nagyon segítő kész volt, hogy 

barátságok alakuljanak ki, és hogy nem maradjunk program nélkül, de egy idő után, mi diákok is 
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feltaláltuk magunkat. A közeli lakások lehetővé tették a közös vacsorákat, beszélgetéseket, 

tanulásokat. 

Egyetemi dolgozók 

 Nagyon fontosnak érzem külön kiemelni az egyetemi dolgozók 

munkáját az egyetemen, hiszen engem ámulatba ejtett a profizmusuk. Napra 

készek voltak, nagyon kedvesek, a hét bármely napján el lehetett őket érni, 

aktívan részt vettek az általuk szervezett programokban. És tudom, hogy nekik 

volt köszönhető, hogy ilyen gyorsan be tudtunk illeszkedni egy új közegbe és 

nem kellett egyedül érezzük magunkat egy ismeretlen országban. 

Szállás 

 A szálláshely miatt Vallendarban nem kell 

aggódni. Az egyetem a kiutazás előtt küld egy listát a 

helyi szállásokról, részletes leírással és ársávokkal. 

Ezek közül kell válogatni, hogy kinek milyen igényei 

vannak. Én a legkevésbé’ kedvelt szállást választottam, 

ami igazából egy „idősek otthona”: tetőterasszal, 

recepcióval, étteremmel, 

fodrásszal, gyógytornásszal és 

orvossal az épületben. És igen, nagyon sok volt az 

idős, de velük csak a liftben találkozik az ember. 

Számomra a legjobb része ennek a szállásnak a kilátás 

volt. Ez a város legmagasabb épülete, ami egy 

dombon van (ezzel azért érdemes számolni a nagy 

bevásárlások előtt), de a kilátás a Rajna partjára 

minden fárasztóbb (tényleg 10 percen belül haza lehet jutni, szóval nem nagydologról van szó) 

hazajutás elfelejtetett. 

 Ha jól tudom, itt minden diák egyedül lakik, saját fürdővel és konyhával rendelkezik. Ami 

közös az a mosógép használat. 
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Programok és utazás 

 Mint már korábban említettem, az egyetem rengeteg programmal színesítette az egyetemi 

életet. Elutaztunk Marksburgba korhű várat nézni, voltunk Koblenzben város néző vetélkedőn, 

Koblenzben kocsma túrán, tartottunk az egyetemen nemzeti estet. 

Ilyenkor télen van a kölni karnevál is (vizsga időszakban).  

 Elutaztunk cserediákok Bonnba a nemzeti történelmi múzeumba, 

megnéztük egy Haribo boltot és a személyes kedvenc programom 

Drachenfels volt. Egy gyönyörű kastély, a hely tetejébe építve, felvonóval 

is fel lehet menni, de egész napos programként fel is lehet sétálni (túrázás 

közben is vannak látnivalók). 

 Sajnos a korona vírus miatt sok utazási lehetőség elmaradt számomra, még Frankfurtot volt 

lehetőségem megnézni és Wiesbadent, de úgy gondolom, hogy a frankfurti és a kölni reptér sok-

sok utazási lehetőséget rejt magában. 

Sport 

 Az egyetemnek van saját kondi terme, amit minden diák használhat. Egy jelképes összeget 

kell a félév elején befizetni és egész szemeszterben 0-24 használható a kondi terem. Különböző 

csoportos órákon is részt lehetett venni: boksz, jóga, alak formáló edzések, tánc.  

Korona vírus 

 Remélem, hogy ez a 2020 elején kialakult világjárvány helyzet egyedi és nem kell 

másoknak a jövőben egy hasonlóval kalkulálni egy Erasmus szemeszter előtt, de biztosíthatlak 

benneteket afelől, hogy a WHU véleményem szerint a lehető legjobban kezelte a helyzetet. Még 

mielőtt Európában tömege számban elkezdődtek volna a megbetegedések, az egyetem már felhívta 

a figyelmünket a kockázatokra és megkértek minket, hogy lehetőleg ne utazgassunk. Az egyetemi 

bulikat a járvány helyzet miatt eltörölték. 

 Ennek ellenére egy diák elkapta a vírust és betegen el is ment egy 50 fős órára. A tények 

ismeretében az egyetem az összes (50 fő) diákot megvizsgáltatta és két hetes karantént írtak elő 

nekik. Emiatt az oktatás online rendszer keretein belül zajlott (1 héten át), hogy több diák ne legyen 

beteg.  
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Ezt követően, amikor az amerikai kormány bejelentette, hogy felfüggesztik az Európából 

érkező járatokat, a mi szemeszterünk végéig, akkor az egyetem támogatóan lépett fel a mellett, 

hogy minden diák nyugodtan hazautazhat. Napokon belül (talán csak egy nap múlva), hivatalosan 

is bejelentették, hogy az oktatás minden diák számára online fog zajlani a tavaszi szemeszter hátra 

lévő részében. 

Számomra nagyon megnyugtató volt, hogy az egyetem ilyen gyorsan és határozottan 

reagált a járvány helyzettel kapcsolatban. És maximálisan azt éreztem, hogy a mi egészségünk 

sokkal fontosabb, mint a tanítás klasszikus keretek között tartása. Az online órák gyorsan és 

könnyedén kezdetét vették az egyetemen, a számonkéréseket pedig az aktuális helyzetnek 

megfelelően változtatták. 

 

Ha bármilyen további kérdésetek lenne, bátran keressetek a nikolettbericz@gmail.com 

email címen. 
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